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Zápis ze zasedání č. 22 
Akademického senátu Přírodovědecké fakulty MU 
ze dne 17. prosince 2001 

Program: 
(1) Schválení navrženého programu a potvrzení zápisu z minulého zasedání. 
(2) Vyjádření senátu k návrhům studijních programů uskutečňovaných na fakultě.  
(3) Návrh změn v čerpání dílčího rozpočtu fakulty. 
(4) Rozvaha do zbytku funkčního období senátu. 
(5) Zpráva volební komise. 
(6) Příprava 23. zasedání. 

Usnesení: 
(1) Senát potvrdil zápis z 21. zasedání bez připomínek.  
(2) Senát se vyjádřil k návrhům studijních programů s tím, že po dopracování a opravě jejich podrobných cha-

rakteristik mohou být podkladem k žádosti o akreditaci. Toto souhlasné vyjádření váže senát na to, že do 
konce dubna 2002 děkan předloží senátu fakulty jejich úplné charakteristiky k projednání.  
Dále senát doporučuje děkanovi upravit podklady k žádosti o akreditaci programů zejména v těchto bodech: 
a) nekategorizovat seznamy učitelů uváděné v dokladech o personálním zabezpečení studia, 
b) zajistit jednotný postup při tvorbě Pravidel a podmínek pro vytváření studijních plánů v návaznosti na 

platný studijní řád a realizaci kontroly v IS MU, 
c) projednat s týmem IS MU reálné možnosti využití IS od počátku uskutečňování nově akreditovaných 

studijních programů pro evidenci a kontrolu studia podle platných norem a pro práci se součástmi stu-
dijních programů. 

(3) Senát schválil změny v čerpání dílčího rozpočtu fakulty předložené děkanem. 
(4) Senát se rozhodl, že vyhlásí volby do dalšího funkčního období na květen 2002 s tím, že funkční období 

členů akademického senátu fakulty bude začínat 1. října. 
(5) Senát vzal na vědomí zápis o průběhu a výsledku doplňujících voleb do senátu fakulty a MU. 
(6) Senát z časových důvodů rozhodl o zastavení doplňujících voleb do senátu fakulty. 

Ad 1. 
Senát schválil navržený program a potvrdil zápis z minulého zasedání bez připomínek. 

Ad 2. 
Zveřejnění podkladových materiálů pro žádost o akreditaci studijních programů, v souladu s usnesením senátu, 
v průběhu PS 2001 bylo úspěšné jen částečně. Podstatnou část těchto materiálů zveřejnilo vedení fakulty na 
webu fakulty po zasedání Vědecké rady, která studijní programy schválila. K těmto materiálům se písemně před 
zasedáním senátu kriticky vyjádřili senátoři E. Caha, L. Polák a P. Kubáček. K připomínkám senátorů Cahy a 
Poláka se písemně vyjádřil děkan. Obsáhlé diskuse se zúčastnili senátoři Kubáček, Caha, Polák, Došlá, Herber, 
Vašina, Vácha a Mandl, děkan a hosté proděkanka Musilová, proděkan Bulant a garant studijních programů 
Chemické sekce Koča. Proděkanka Musilová informovala senát o tom, že u doktorských studijních programů 
uskutečňovaných na fakultě půjde o řízení o prodloužení platnosti akreditace, k němuž nebyly podklady zveřej-
něny. Z diskuse vyplynulo, že vedení fakulty i senát nadále považuje vypracovanou koncepci restrukturalizace 
studia podle novely zákona o vysokých školách (147/2001 Sb.) a platných dokumentů fakulty (předpis Výuka a 
tvorba studijních programů a Dlouhodobý záměr fakulty) za správnou. Senátoři však upozornili na to, že v řadě 
směrů neodpovídá prezentovaný stav rozpracování součástí bakalářských a magisterských studijních programů 
požadavkům žádosti o akreditaci a zvláště předpokládané realizaci programů již v a.r. 2002/03, tak jak stanovila 
např. aktualizace Dlouhodobého záměru fakulty pro rok 2001. Konkrétně se jednalo zejména o kreditové ohod-
nocení předmětů, pravidla a podmínky pro vytváření studijních plánů a reprezentaci součástí studijních progra-
mů v IS MU. Děkan ubezpečil senát, že na dopracování podkladů pro žádost o akreditaci se bude pracovat ještě 
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Akademického senátu Přírodovědecké fakulty MU


ze dne 17. prosince 2001


Program:


(1) Schválení navrženého programu a potvrzení zápisu z minulého zasedání.


(2) Vyjádření senátu k návrhům studijních programů uskutečňovaných na fakultě. 


(3) Návrh změn v čerpání dílčího rozpočtu fakulty.


(4) Rozvaha do zbytku funkčního období senátu.


(5) Zpráva volební komise.


(6) Příprava 23. zasedání.


Usnesení:


(1) Senát potvrdil zápis z 21. zasedání bez připomínek. 


(2) Senát se vyjádřil k návrhům studijních programů s tím, že po dopracování a opravě jejich podrobných charakteristik mohou být podkladem k žádosti o akreditaci. Toto souhlasné vyjádření váže senát na to, že do konce dubna 2002 děkan předloží senátu fakulty jejich úplné charakteristiky k projednání. 
Dále senát doporučuje děkanovi upravit podklady k žádosti o akreditaci programů zejména v těchto bodech:


a) nekategorizovat seznamy učitelů uváděné v dokladech o personálním zabezpečení studia,


b) zajistit jednotný postup při tvorbě Pravidel a podmínek pro vytváření studijních plánů v návaznosti na platný studijní řád a realizaci kontroly v IS MU,


c) projednat s týmem IS MU reálné možnosti využití IS od počátku uskutečňování nově akreditovaných studijních programů pro evidenci a kontrolu studia podle platných norem a pro práci se součástmi studijních programů.


(3) Senát schválil změny v čerpání dílčího rozpočtu fakulty předložené děkanem.


(4) Senát se rozhodl, že vyhlásí volby do dalšího funkčního období na květen 2002 s tím, že funkční období členů akademického senátu fakulty bude začínat 1. října.


(5) Senát vzal na vědomí zápis o průběhu a výsledku doplňujících voleb do senátu fakulty a MU.


(6) Senát z časových důvodů rozhodl o zastavení doplňujících voleb do senátu fakulty.

Ad 1.


Senát schválil navržený program a potvrdil zápis z minulého zasedání bez připomínek.


Ad 2.


Zveřejnění podkladových materiálů pro žádost o akreditaci studijních programů, v souladu s usnesením senátu, v průběhu PS 2001 bylo úspěšné jen částečně. Podstatnou část těchto materiálů zveřejnilo vedení fakulty na webu fakulty po zasedání Vědecké rady, která studijní programy schválila. K těmto materiálům se písemně před zasedáním senátu kriticky vyjádřili senátoři E. Caha, L. Polák a P. Kubáček. K připomínkám senátorů Cahy a Poláka se písemně vyjádřil děkan. Obsáhlé diskuse se zúčastnili senátoři Kubáček, Caha, Polák, Došlá, Herber, Vašina, Vácha a Mandl, děkan a hosté proděkanka Musilová, proděkan Bulant a garant studijních programů Chemické sekce Koča. Proděkanka Musilová informovala senát o tom, že u doktorských studijních programů uskutečňovaných na fakultě půjde o řízení o prodloužení platnosti akreditace, k němuž nebyly podklady zveřejněny. Z diskuse vyplynulo, že vedení fakulty i senát nadále považuje vypracovanou koncepci restrukturalizace studia podle novely zákona o vysokých školách (147/2001 Sb.) a platných dokumentů fakulty (předpis Výuka a tvorba studijních programů a Dlouhodobý záměr fakulty) za správnou. Senátoři však upozornili na to, že v řadě směrů neodpovídá prezentovaný stav rozpracování součástí bakalářských a magisterských studijních programů požadavkům žádosti o akreditaci a zvláště předpokládané realizaci programů již v a.r. 2002/03, tak jak stanovila např. aktualizace Dlouhodobého záměru fakulty pro rok 2001. Konkrétně se jednalo zejména o kreditové ohodnocení předmětů, pravidla a podmínky pro vytváření studijních plánů a reprezentaci součástí studijních programů v IS MU. Děkan ubezpečil senát, že na dopracování podkladů pro žádost o akreditaci se bude pracovat ještě v lednu 2002 a že jednání s akreditační komisí vedlo k závěrům o tom, které součásti programů je třeba zpracovat podrobně a u kterých je možno dopracování provést ve zbytku a.r. 2001/02, případně až na základě prvních zkušeností z realizace programů. Zvláště zdůraznil, že po dobudování organizačního rámce studia se důraz přesune na jeho modulární obsahovou stránku. Děkan též informoval senát o tom, že schválené programy hodlá rektor předložit k vyjádření Vědecké radě MU v únoru 2002. Senátoři se shodli (pro 16 senátorů, 1 senátor proti a 3 senátoři se zdrželi hlasování) na tom, že fakulta by neměla uvádět v dokladu o personálním zabezpečení studijních programů seznamy učitelů členěné do různých kategorií. Doporučené studijní plány jsou velmi užitečným vodítkem pro studenty a garanty studijních programů, neměly by však v žádném případě přebírat obecnou roli pravidel a podmínek pro vytváření studijních plánů. Pro formálně jednoduchou projekci studia a průchod studiem, jak z hlediska studenta, tak z hlediska fakulty, je nezbytné, aby příslušná data byla centrálně zpracována a následně udržována v IS MU. To vyžaduje soustavný dialog s vývojovým týmem IS, který dosud nemá všechny potřebné informace pro podporu studia na naší fakultě v té formě, v jaké je předkládána k akreditaci. Z diskuse vyplynulo několik doporučení děkanovi fakulty, které senát zformuloval v usnesení. V závěrečném stanovisku se senát hlasováním jednomyslně souhlasně vyjádřil k návrhům studijních programů.

Ad 3.


Návrh změn v čerpání dílčího rozpočtu fakulty, který byl před zasedáním zveřejněn, uvedla Ing. A. Zlomková a odpověděla na dotazy. Po vyjádření předsedy ekonomické komise dr. Munzara senát změnu jednomyslně schválil (viz příloha č. 1).


Ad 4.


V návaznosti na dřívější diskusi a v souladu s platnými předpisy senát rozhodl, že vyhlásí volby do dalšího funkčního období tak, aby proběhly v květnu 2002. Funkční období současných členů senátu skončí 30. září a funkční období nově zvolených senátorů bude začínat od 1. října. Funkční období stávajících senátorů se tím zkrátí přibližně o dva měsíce oproti maximálně přípustnému tříletému. Volba senátorů tak nadále nebude bezprostředně následována volbou děkana. Splynutí začátku a konce funkčního období senátorů se začátkem a koncem akademického roku také zamezí možnému oslabení studentské komory na počátku nového akademického roku v závěru funkčního období.


Ad 5.


Senát se seznámil se zprávu volební komise o průběhu a výsledcích doplňujících voleb do senátu fakulty a senátu univerzity (zápis viz příloha č. 2), kterou přednesla předsedkyně komise E. Janouškovcová. Členem AS MU byl zvolen Jan Mysliveček (73,7 %). První kolo voleb do AS fakulty bylo neplatné pro nedostatečnou účast voličů. Senát se rozhodl zastavit doplňující volby do studentské komory (hlasování: pro 20, proti 0, 1 senátor se hlasování zdržel). Důvody k zastavení voleb jsou časové: druhé kolo voleb by mohlo začít až se zahájením výuky v JS 2002 a skončilo by na konci března; případné třetí kolo by končilo v období vyhlášení voleb pro další funkční období v dubnu 2002 (viz ad 4).


Ad 6.


Na 23. zasedání senátu předloží děkan návrh Pravidel rozdělování finančních prostředků. Senát se bude zabývat hlavními okruhy otázek, které má upravit Pracovní řád fakulty a Provozní řád fakulty. Před paragrafovou formulací ustanovení těchto norem senát projedná a stanoví zásady, podle nichž mají být problematické okruhy (zejména pobyt na fakultě, pružná pracovní doba, lhůty pro pracovní smlouvy) upraveny.


prezence: 


z 27 senátorů přítomno 21 (12/15 KAP, 9/12 KS):


komora akademických pracovníků: 


doc. RNDr. Zuzana Došlá, CSc., ing. Jiří Faimon, Dr., RNDr. Vladimír Herber, CSc., doc. ing. Šárka Hladilová, CSc., doc. RNDr. Pavel Kubáček, CSc., doc. ing. Martin Mandl, CSc., Mgr. Dominik Munzar, Dr., doc. RNDr. Zdeněk Ondráček, CSc., RNDr. Zdeněk Pospíšil, Dr., doc. RNDr. Libuše Trnková, CSc., Doc. RNDr. David Trunec, CSc., RNDr. Martin Vácha, Ph.D.


komora studentů:

Erik Caha, Ondřej Caha, Mgr. Petr Cásek, Mgr. Eva Janouškovcová, Petr Mazanec, Jan Mysliveček, Ivo Papoušek, Mgr. Ladislav Polák, Petr Vašina

omluveni:


RNDr. Petr Bureš, Ph.D., Marta Monincová, RNDr. Jan Osička, CSc., RNDr. Zdeněk Řehák, Ph.D.


hosté: 


Mgr. Michal Bulant, prof. RNDr. Jaroslav Koča, DrSc., doc. RNDr. J. Musilová, CSc., doc. RNDr. Jan Paseka, CSc., prof. RNDr. J. Slovák, DrSc., Ing. Antonína Zlomková


zasedání řídil: Kubáček


zapsala: Trnková, Hladilová


příloha č. 1: 


Změna v čerpání dílčího rozpočtu fakulty


http://senat.sci.muni.cz/zapisy/prilohy/22_p1.htm

http://senat.sci.muni.cz/zapisy/prilohy/22_p1.xls

příloha č. 2: 


Zápis o průběhu a výsledku doplňujících voleb do senátu fakulty a MU


http://senat.sci.muni.cz/zapisy/prilohy/22_p2.htm

http://senat.sci.muni.cz/zapisy/prilohy/22_p2.doc
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v lednu 2002 a že jednání s akreditační komisí vedlo k závěrům o tom, které součásti programů je třeba zpraco-
vat podrobně a u kterých je možno dopracování provést ve zbytku a.r. 2001/02, případně až na základě prvních 
zkušeností z realizace programů. Zvláště zdůraznil, že po dobudování organizačního rámce studia se důraz pře-
sune na jeho modulární obsahovou stránku. Děkan též informoval senát o tom, že schválené programy hodlá 
rektor předložit k vyjádření Vědecké radě MU v únoru 2002. Senátoři se shodli (pro 16 senátorů, 1 senátor proti 
a 3 senátoři se zdrželi hlasování) na tom, že fakulta by neměla uvádět v dokladu o personálním zabezpečení 
studijních programů seznamy učitelů členěné do různých kategorií. Doporučené studijní plány jsou velmi užiteč-
ným vodítkem pro studenty a garanty studijních programů, neměly by však v žádném případě přebírat obecnou 
roli pravidel a podmínek pro vytváření studijních plánů. Pro formálně jednoduchou projekci studia a průchod 
studiem, jak z hlediska studenta, tak z hlediska fakulty, je nezbytné, aby příslušná data byla centrálně zpracována 
a následně udržována v IS MU. To vyžaduje soustavný dialog s vývojovým týmem IS, který dosud nemá všech-
ny potřebné informace pro podporu studia na naší fakultě v té formě, v jaké je předkládána k akreditaci. 
Z diskuse vyplynulo několik doporučení děkanovi fakulty, které senát zformuloval v usnesení. V závěrečném 
stanovisku se senát hlasováním jednomyslně souhlasně vyjádřil k návrhům studijních programů. 

Ad 3. 
Návrh změn v čerpání dílčího rozpočtu fakulty, který byl před zasedáním zveřejněn, uvedla Ing. A. Zlomková a 
odpověděla na dotazy. Po vyjádření předsedy ekonomické komise dr. Munzara senát změnu jednomyslně schvá-
lil (viz příloha č. 1). 

Ad 4. 
V návaznosti na dřívější diskusi a v souladu s platnými předpisy senát rozhodl, že vyhlásí volby do dalšího 
funkčního období tak, aby proběhly v květnu 2002. Funkční období současných členů senátu skončí 30. září a 
funkční období nově zvolených senátorů bude začínat od 1. října. Funkční období stávajících senátorů se tím 
zkrátí přibližně o dva měsíce oproti maximálně přípustnému tříletému. Volba senátorů tak nadále nebude bez-
prostředně následována volbou děkana. Splynutí začátku a konce funkčního období senátorů se začátkem a kon-
cem akademického roku také zamezí možnému oslabení studentské komory na počátku nového akademického 
roku v závěru funkčního období. 

Ad 5. 
Senát se seznámil se zprávu volební komise o průběhu a výsledcích doplňujících voleb do senátu fakulty a sená-
tu univerzity (zápis viz příloha č. 2), kterou přednesla předsedkyně komise E. Janouškovcová. Členem AS MU 
byl zvolen Jan Mysliveček (73,7 %). První kolo voleb do AS fakulty bylo neplatné pro nedostatečnou účast 
voličů. Senát se rozhodl zastavit doplňující volby do studentské komory (hlasování: pro 20, proti 0, 1 senátor se 
hlasování zdržel). Důvody k zastavení voleb jsou časové: druhé kolo voleb by mohlo začít až se zahájením výu-
ky v JS 2002 a skončilo by na konci března; případné třetí kolo by končilo v období vyhlášení voleb pro další 
funkční období v dubnu 2002 (viz ad 4). 

Ad 6. 
Na 23. zasedání senátu předloží děkan návrh Pravidel rozdělování finančních prostředků. Senát se bude zabývat 
hlavními okruhy otázek, které má upravit Pracovní řád fakulty a Provozní řád fakulty. Před paragrafovou formu-
lací ustanovení těchto norem senát projedná a stanoví zásady, podle nichž mají být problematické okruhy (ze-
jména pobyt na fakultě, pružná pracovní doba, lhůty pro pracovní smlouvy) upraveny. 
  

prezence:  
z 27 senátorů přítomno 21 (12/15 KAP, 9/12 KS): 
 
komora akademických pracovníků:  
doc. RNDr. Zuzana Došlá, CSc., ing. Jiří Faimon, Dr., RNDr. Vladimír Herber, CSc., doc. ing. Šárka Hladilová, 
CSc., doc. RNDr. Pavel Kubáček, CSc., doc. ing. Martin Mandl, CSc., Mgr. Dominik Munzar, Dr., doc. RNDr. 
Zdeněk Ondráček, CSc., RNDr. Zdeněk Pospíšil, Dr., doc. RNDr. Libuše Trnková, CSc., Doc. RNDr. David 
Trunec, CSc., RNDr. Martin Vácha, Ph.D. 
 
komora studentů: 
Erik Caha, Ondřej Caha, Mgr. Petr Cásek, Mgr. Eva Janouškovcová, Petr Mazanec, Jan Mysliveček, Ivo Papou-
šek, Mgr. Ladislav Polák, Petr Vašina 
 
omluveni: 
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RNDr. Petr Bureš, Ph.D., Marta Monincová, RNDr. Jan Osička, CSc., RNDr. Zdeněk Řehák, Ph.D. 
 
hosté:  
Mgr. Michal Bulant, prof. RNDr. Jaroslav Koča, DrSc., doc. RNDr. J. Musilová, CSc., doc. RNDr. Jan Paseka, 
CSc., prof. RNDr. J. Slovák, DrSc., Ing. Antonína Zlomková 
 
zasedání řídil: Kubáček 
zapsala: Trnková, Hladilová 
 
příloha č. 1:  
Změna v čerpání dílčího rozpočtu fakulty 
http://senat.sci.muni.cz/zapisy/prilohy/22_p1.htm
http://senat.sci.muni.cz/zapisy/prilohy/22_p1.xls
 
 
příloha č. 2:  
Zápis o průběhu a výsledku doplňujících voleb do senátu fakulty a MU 
http://senat.sci.muni.cz/zapisy/prilohy/22_p2.htm
http://senat.sci.muni.cz/zapisy/prilohy/22_p2.doc
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